
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 13 lutego 2017 r. 
 

OA.0002.2.2017.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXII/2017 
 

z obrad XXXII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 
się 6 lutego 2017 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 

 Na XXXII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 1010 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski wnioskował o zmianę porządku obrad 
poprzez dodanie do punktu 4 podpunktu 7 rozpatrzenie projektu uchwały Rady 
Gminy w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Krzywcza 
do realizacji projektu w partnerstwie z Gminą Dubiecko, Gminą Miejską Dynów 
oraz Gminą Bircza. 
 Przewodniczący Rady Gminy wnioskował, aby wprowadzić także 
do tego punktu 4 jako podpunkt 8 rozpatrzenie uchwały przekazania 
(Wojewodzie Podkarpackiemu) skargi (Pani Justyny Fudali na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzywczy). 
 Porządek obrad wraz ze zgłoszonymi poprawkami w wyniku 
przeprowadzonego głosowania przyjęty został jednogłośnie wynikiem: 
14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zamiaru włączenia Samorządowego Przedszkola w Krzywczy 
do Zespołu Szkół w Krzywczy; 
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2) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego; 

3) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych 
form wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie 
Gminy Krzywcza przez inne niż Gmina Krzywcza osoby prawne i osoby 
fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania 
i wykorzystywania; 

4) organizacji wspólnej obsługi finansowej, administracyjnej 
i organizacyjnej jednostek zaliczonych do sektora finansów publicznych, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Krzywcza; 

5) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 786 o pow. 0,03 ha 
w Bachowie) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 

6) przyjęcia planów pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady w 2017 roku. 
7) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Krzywcza do realizacji projektu 

w partnerstwie z Gminą Dubiecko, Gminą Miejską Dynów oraz Gminą 
Bircza; 

8) przekazania (Wojewodzie Podkarpackiemu) skargi (Pani Justyny Fudali 
na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Krzywczy). 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad 3. 
 Protokoły Nr XXX/2016 i XXXI/2017 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby 
ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich 
nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 

Ad.4. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie zamiaru włączenia Samorządowego Przedszkola 
w Krzywczy do Zespołu Szkół w Krzywczy. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. Wyjaśnień do proponowanej uchwały udzielali Skarbnik 
Gminy Beata Wielgosz oraz Wójt Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/144/2017 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 



3 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/145/2017 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Krzywcza przez inne niż Gmina Krzywcza 
osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/146/2017 stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej, 
administracyjnej i organizacyjnej jednostek zaliczonych do sektora finansów 
publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krzywcza. 
 Zastępca Wójta Wojciech Sobol przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/147/2017 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości 
(działki nr 786 o pow. 0,03 ha w Bachowie) stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/148/2017 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy i stałych 
komisji Rady w 2017 roku. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany przedstawił plan pracy 
Rady Gminy Krzywcza na 2017 rok. 
 Przewodniczący Komisji Marek Bosak przedstawił plan pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodnicząca Komisji Maria Pawłowska przedstawiła plan pracy 
Komisji ds. Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Przestrzennego i Gospodarki 
Finansowej Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Radny Kazimierz Kurasz przedstawił plan pracy 
Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Zaopatrzenia 
Ludności i Ochrony Konsumenta Rady Gminy Krzywcza. 
 Z kolei Przewodniczący Komisji Zygmunt Sobol, przedstawił plan pracy 
Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań do 
tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała XXXII/149/2017 stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Krzywcza do realizacji projektu w partnerstwie z Gminą Dubiecko, Gminą 
Miejską Dynów oraz Gminą Bircza. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/150/2017 stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu). 
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 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 
przekazania (Wojewodzie Podkarpackiemu) skargi (Pani Justyny Fudali 
na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Krzywczy). 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXII/151/2017 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 11:39 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 12:00. 
 
 

Ad.5. 
 Po przerwie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił 
informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację 
o realizacji wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 
 Wójt Gminy poinformował także o odbytym posiedzeniu Komisji 
ds. Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Zaopatrzenia Ludności 
i Ochrony Konsumenta Rady Gminy Krzywcza, które odbyło się w dniu 
11 stycznia 2017 r. poświęcone omówieniu zagadnień związanych 
z funkcjonowaniem oświetlenia ulicznego na terenie gminy oraz rozpatrzeniu 
spraw przejęcia przez gminę chodników przy drodze wojewódzkiej nr 884 
należących do Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie. 
Komisja przyjęła wniosek o dokonanie przesterowania zegarów oświetlenia 
ulicznego, aby rano zapalały się jak dotychczas, czyli o godz. 4:30 a gasły na 
45 min. przed wschodem słońca. Wieczorem wnioskuje się, aby zapalały się 
na 45 min. po zachodzie słońca a gasły jak dotychczas, czyli o godz. 22:00. 
Komisja wyraziła również swoje stanowisko, aby nieprzyjmować w nieodpłatne 
użyczenie chodników od Zarządu Województwa Podkarpackiego w Rzeszowie 
części pasa drogowego (chodników) drogi wojewódzkiej nr 884 służących 
na potrzeby ruchu pieszego lub rowerowego zlokalizowanych na terenie gminy 
Krzywcza. 
 

 Rady Zygmunt Sobol zaproponował, aby w okresie Świąt Bożego 
Narodzenia oświetleniem z elementami świątecznymi wyeksponować budynek 
Urzędu Gminy lub centrum Krzywczy, miejscowości siedziby gminy. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski poparł tą propozycję, ale zaznaczył, 
że będzie to dużo kosztować. 
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 Radny Zygmunt Sobol poruszył problem odśnieżania chodników. Uważa 
on, że Wójt Gminy powinien zwrócić się z pisemną uwagą do niektórych 
mieszkańcom gminy, których posiadłości przylegają bezpośrednio 
do chodników, aby je odśnieżali we własnym zakresie. 
 Wójt Gminy powiedział, że chodniki będą mino wszystko odśnieżane 
we własnym zakresie gminy; do tego celu zakupiony został pług. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski zwrócił uwagę, aby podczas remontu 
pomieszczeń w budynku nr 40 w Krzywczy w pomieszczeniach 
przeznaczonych docelowo dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
wykonać instalację elektryczną z ochroną przeciwprzepięciową. 
 

 Radna Maria Pawłowska wnioskowała o spowodowanie zabezpieczenia 
słupa transformatorowego w Reczpolu na Karczmie podmytego przez wody 
opadowe. 
 
 

Ad.6. 
 Wójt poinformował, że w najbliższą środę o godz. 12:00 w Ośrodku 
Turystyczno-Wypoczynkowym w Babicach odbędzie się spotkanie 
informacyjne poświęcone tworzeniu spółdzielni socjalnych. 
 

 Wójt Gminy prosił radnych, aby przyjrzeli się efektywności działalności 
świetlic wiejskich funkcjonujących na terenie gminy i zaproponowali 
ewentualnie inne rozwiązania. Uważa on, że funkcjonowanie świetlic wiejskich 
w obecnej formie nie przynosi oczekiwanych efektów. Gmina przeznacza 
na działalność świetlic około 200 000 zł. Pracownik Urzędu Gminy Agata 
Wiśniowska koordynuje działalność kulturalną świetlic, ale nie jest w stanie 
wszystkiego sama zrobić. Można też zastanowić się nad przekazaniem 
funkcjonowania świetlic zakładanej spółdzielni usług socjalnych, 
ale problemem będą sprawy zatrudnieniowe świetlicowych. Zdaniem Wójta, 
dobrym rozwiązaniem byłoby dać środki finansowe na prowadzenie 
działalności kulturalnej, a nie przekazywać środków finansowych na opał 
(drewno i węgiel), gdyż w okresie zimowym rozpalenie w piecu o godz. 16:00 
nie nagrzeje od razu świetlicy, aby można było w cieple przebywać tam 
do godz. 20:00 do czasu jej zamknięcia. Dodał również, że w porównaniu 
do innych gmin powiatu przemyskiego tylko w gminach Fredropol, Stubno 
i Medyka i częściowo w gminie Żurawica zatrudnia się świetlicowe. W gminie 
Bircza – jak powiedział Wójt – sołtysi opiekują się świetlicami. 
 

 Następnie Wójt Gminy prosił radnych, aby zastanowili się też nad 
działalnością bibliotek. Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Jadwiga 
Korytko poinformowała, że w najbliższym czasie odejdzie na emeryturę. 
Proponuje on stworzenie jednej dużej biblioteki w gminie, nie krzywdząc 
przy tym pozostałych zatrudnionych bibliotekarek. 
 Radny Józef Opałka proponował przekazanie świetlic pod opiekę 
funkcjonującym w danych miejscowościach stowarzyszeniom Kołom 
Gospodyń Wiejskich lub Ochotniczym Strażom Pożarnym. 



7 

 Zaproponował on również, aby na zaplanowanych w najbliższym czasie 
Zebraniach Wiejskich przedstawić problematykę funkcjonowania świetlic 
wiejskich, aby mieszkańcy wyrazili swoje zdanie w tej sprawie. 
 Sołtys wsi Wola Krzywiecka Jan Wanat zaproponował, aby strażacy 
kosili trawę koło budynków świetlic wiejskich. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany wnioskował 
o spowodowanie wycięcia drzew koło placu cerkwi w Babicach. 
 
 

 Protokoły Nr XXX/2016 i Nr XXXI/2017 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane zostały jako 
przyjęte jednogłośnie. 
 
 

Ad 8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1258 
XXXII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


